
Lindesnes kommune-
styre har skrotet Nye 
Lindesnes. Siste ord 
er likevel ikke sagt om 
storkommunen.

LINDESNES

– Stortinget er tydelige 
på at de har styringsret-
ten. Signalene er at de vil 
skjære gjennom der to el-
ler flere kommuner ønsker 
sammenslåing, men en 
kommune sier nei, sa ord-
fører Janne Fardal Kris-
toffersen da hun åpnet de-
batten i kommunestyret 
torsdag kveld.

I et fåfengt forsøk prøvde 
hun å overtale de som i for-
kant hadde sagt de ville si 
nei til sammenslåing med 
Mandal og Marnardal.

Men det nyttet ikke. 
KrFs Svein Lysestøl en-

tret talerstolen etter henne 
og foreslo på vegne av fire 
fra KrF, to fra Venstre, to fra 
Frp, en fra Sp, en fra Pen-
sjonistpartiet og en fra Ap 
at Lindesnes skal fortsette 
som alene-kommune.

I tillegg stemte også tre 
fra ordførerens eget parti, 
Høyre, mot sammenslåing.

Dermed endte det med 14 
mot 7 stemmer for å vrake 
Nye Lindesnes, slik Fædre-
landsvennen skrev allerede 
mandag ville bli resultatet 
og stemmegivningen.

Ordfører Janne Fardal 
Kristoffersen sier hun er 
dypt skuffet.

– Da det gikk opp for meg 
mandag at det ville gå den-
ne veien, felte jeg noen tå-
rer. Og det ble dårlig med 
nattesøvn, innrømmer hun.

Ordførerne i Mandal og 
Marnardal er skuffet over 
vedtaket i Lindesnes kom-
munestyre.

– Dermed har de med et 
pennestrøk gjort alt arbei-
det med prosjektet gjen-
nom to år overflødig, sier 
mandalsordfører Alf Erik 
Andersen.

Han tror kommunene li-
kevel vil bli slått sammen 
gjennom tvang i Stortin-
get. Det skjer neste år.

Marnardal-ordfører Hel-
ge Sandåker sier det sam-
me.

– Det var dumt vedtaket 
ble slik, spesielt når flere av 
de som stemte nei i Lindes-
nes egentlig er for Nye Lin-
desnes, sier han.

 Jarle r. Martinsen

Droppet 
Nye Lin-
desnes 

Til tross for høylytt mot-
stand sikret Tønnes Seland 
og Bygdelista innbyg-
gerne i Audnedal en fremtid 
sammen med Lyngdal. Kom-
munene ble dermed de første 
på Agder som kom i mål med 
kommunereformen.

AUDNEDAL

– Dette er en alvorstung dag hvor 
vi skal ta en av de viktigste avgjø-
relsene på lenge. Nå som Lindes-
nes valgte å ikke bli med i Nye 
Lindesnes, så er det et alternativ 
som ikke lenger finnes. Frykten er 
å havne i en liten kommune, for 
det nye inntektssystemet vil da gi 
oss en svært vanskelig hverdag. 
Jeg tror et samarbeid med Lyng-
dal vil bli en god fremtid for alle 
som bor i Audnedal, mente Tøn-
nes Seland, leder for Bygdelista i 
Audnedal. 

Unni Nilsen Husøy, varaord-
fører og gruppeleder i Audnedal 
Frp, la frem et benkeforslag om å 
utrede Nye Lindesnes som et al-
ternativ. Forslaget ble satt opp 
mot administrasjons råd om å gå 
sammen med Lyngdal. 

12 moT 5 STemmer
Lyngdal 2 ble stemt frem med 12 
mot 5 stemmer. Tre representan-
ter fra Ap, en fra Frp og en fra Sp 
stemte mot. 

Tidligere på kvelden vedtok 
kommunestyret i Lyngdal å gå for 
Lyngdal 2 med 23 mot 6 stemmer. 

Rådmann i Audnedal, Kjell 
Olav Hæåk, var godt fornøyd med 
å bli de første på Agder som en-
drer kommunegrensene.

– Det har vært en lang pro-
sess som nå endelig er ferdig. Vi 
er faktisk de første kommunene 
som har kommet i mål, der begge 
kommunene har sagt ja, sa Hæåk.  

De fire representantene for Krf 
og Bygdelistas fem stemte alle for 
Lyngdal 2, og sikret et klart fler-
tall for konstellasjonen.

Det historiske vedtaket gikk 
ikke uten motstand.

– HALvgodT ALTernATiv
– Lyngdal 2 er et halvgodt alterna-
tiv. Det er stor forskjell på å være 
20 tusen innbyggere sammen 
med Mandal og Marnardal, frem-
for 10 tusen sammen med Lyng-
dal. Mandal er samtidig i god 
vekst, med tømmerkai og nytt 

fengsel. Fylkesmannen er også 
beinhard på at vi bør holde oss i 
den regionen vi er i dag. Med hån-
da på hjertet så hadde det ikke 
stått Lyngdal 2 på tavla i dag, der-
som vi hadde fått tallene for Nye 
Lindesnes på bordet, mente vara-
ordfører Unni Nilsen Husøy i Frp. 

Gruppeleder i Audnedal Ap, Ei-
vind Arnt Husøy, mente innbyg-
gerne i kommunen fortjente å få 
utredet flere enn ett alternativ. 

– Det kan jo ikke være så galt 
å gi oss litt tid for å finne ut om 
dette er det rette for oss. Det er jo 
ikke lenge siden det nye inntekts-
systemet lå klart, sa Husøy, som 
synes det var trist at ikke Bygde-
listas representanter gjorde mer 
for å samle kommunene i indre 
Agder. 

– en SKAm
– Det er nesten en skam at Bygde-
lista sitter her helt rolig, nesten 
uten å si noe. Et slikt parti burde 
kjempe for kommunene i midtre 
Agder. Det virker som vi er blitt så 
gode venner med Lyngdal at fø-
lelsene spiller større rolle enn de 
tingene som betyr noe for innbyg-
gerne, sa Husøy.  

Til tross for en noe opphetet de-
batt, var det mest lettelse å skue 
i kommunestyresalen etter ved-
taket. 

SmS frA SAnner 
Like etterpå pep det inn en sms 
på ordførerens mobil som ble 
godt mottatt. 

«Hei Reidun Bakken. Gratule-
rer med kveldens beslutning. Jeg 
fulgte hele debatten på web-tv. 
Gripende engasjement og godt le-
derskap. Hilsen Jan Tore Sanner»

– Det var gøy å høre, sa ordføre-
ren i Audnedal om meldingen fra 
kommunalministeren.

Åpen for nABoene
Intensjonsavtalen mellom Aud-
nedal og Lyngdal vil bli gjeldende 
fra 1. januar 2020, og i avtalen er 
det åpne dører for både Lyngdal 
3 og 4. Flere av politikerne hadde 
tro på at både Lindesnes og Hæ-
gebostad ville vurdere samarbei-
det.

TeksT: espen sand
espen.sand@fvn.no - 95748833

– Nå er vi endelig i mål

Historisk vedtak. Audnedal valgte Lyngdal

Her sikres kommunesamarbeidet mellom Audnedal og Lyngdal. Med 12 mot 5 stemmer ble Lyngdal 2 vedtatt. Tidligere torsdag kveld stemte kom-
munestyret i Lyngdal ja til et samarbeid med Audnedal.  FoTo:  

Hvis over halvparten av 
songdølene stemmer, lover 
ordfører Johnny Greibesland 
å følge svaret de gir i folke-
avstemningen. De andre K5-
ordførerne kan ikke love det 
samme i sine kommuner.

SoNGDALEN

– Jeg kan si det her og nå. Hvis 
valgdeltakelsen blir over 50 pro-
sent, da vil jeg rette meg etter fol-
keavstemningsresultatet, sa Grei-
besland til de vel 100 fremmøtte 

på det store folkemøtet i Fins-
landshallen torsdag kveld i regi 
av NRK Sørlandet og Fædrelands-
vennen.

Harald Furre i Kristisansand 
skal ikke ha folkeavstemning, 
men minnet om at Grunnloven 
sier slike avstemninger kun er 
rådgivende.  

Hverken Astrid Hilde i Søgne, 
Anders Christiansen i Birkenes 
eller Arne Thomassen i Lillesand 
kan si hvor mange innbyggere 
som må gå og stemme før de vil 
legge resultatet til grunn.

Alle fire snakket om å gjøre en 
helhetsvurdering basert på inn-
byggerundersøkelser, høringsut-
talelser og folkeavstemning.

– Dere er ikke bedre enn folket. 
Politikere skal ikke heve seg over 
folket. La folket bestemme, sa Øy-
stein Hatlebakk, lokalpolitiker i 
Songdalen.

Espen Lia i «Vi vil Lillesand» 
var klar: 

– De som stemmer, bestemmer. 
En folkeavstemning må legges til 
grunn, uansett. 

Den holdes i Søgne, Songdalen, 

Birkenes og Lillesand 6. juni. D-
dagen. Greibesland snakket om 
den viktigste avgjørelsen på 50 år. 

I salen satt nei-folk. De applau-
derte kraftig når ordførerne fikk 
kritikk og når nei-folk hadde or-
det.

– Vi har kulturforskjeller mel-
lom land og by. Det er fint. Men 
hvorfor skal folk i byen som ikke 
kan noe om Finsland bestemme 
over oss, når vi greier det selv, sa 
leder av Finsland Bondelag, Rune 
Undheim- og fikk stor applaus. 
Odd-inge rønning Uleberg

Bare én ordfører lover å følge folkeavstemningen

Ordfører Janne Fardal Kris-
toffersen led nederlag i 
kommunestyret. Hun hadde 
i forkant felt noen tårer da 
hun skjønte hvilken vei det 
ville gå.  
FoTo: JArLe r. MArTinsen
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